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Srpski lekari prvi u svetu sproveli veliku studiju uticaja korone na sluh, ovo su rezultati 

Tim lekara sa ORL klinike KC Niš ispitivao je uticaj koronavirusa na sluh, i pokazalo se da oboljevanje od 

kovida-19 može dovesti od blagog do srednjeg pada sluha na visokim frekvencijama. Ovo je u svetu prva 

sveobuhvatna studija uticaja kovida na sluh, kaže za RTS direktor ORL klinike Dušan Milisavljević. 

Direktor ORL klinike Dušan Milisavljević rekao je za RTS da je tim stručnjaka bio u crvenoj zoni i ispitivao 

uticaj koronavirusa na sluh kod srednje teških i teških pacijenata. 

"Našli smo blagi do srednji pad sluha kod visokih frekvencija. To znači da koronavirus može da napadne i 

slušni živac. Evidentirali smo pacijente, pozivamo ih da dalje proveravaju sluh i pozivamo ih da uđemo u 

durugu fazu, odnosno da nađemo adekvatnu terapiju", rekao je direktor ORL klinike. 

Na osnovu ovih podataka, Milisavljević ukazuje da se kod pojedinih pacijenata sluh vraća kroz nekoliko 

nedelja, a kod nekih i nekoliko meseci. 

Direktor ORL klinike navodi da se tokom lečenja pacijenata kojima je oštećen sluh koristi deksamestazon, 

kortiko preparat. 

Milisavljević navodi da postoje dve teorije kako koronavirus napada i oštećuje slušni živac. 

Prva je, kaže, da se u krvi prave mirkotrombovi koji udaraju na unutrašnje uho i oštećuju vaskularizaciju 

slušnog živca. 

Druga je, prema njegovim rečima, nedostatak kiseonika u hemoglobinu, što oštećuje slušni živac. 



 
 

Milisavljević napominje da niko u svetu još nije sproveo ovoliku sveobuhvatnu studiju uticaja kovida-19 

na sluh i dodaje da će rezultati studije biti poslati vodećem američkom časopisu koji se bavi ORL 

tematikom. 

 

 

Radojičić za RTS: Verovatno ćemo morati da pojačamo mere, slavlja najveći izvor zaraze 

Gradonačelnik i član Kriznog štaba Zoran Radojičić rekao je za RTS da epidemija ima svoju dinamiku, a 

naše ponašanje može da snizi krivu, odnosno da smanji plato. Žurke, slave i druga slavlja su najveći izvor 

zaraze, istakao je Radojičić. 

Beograd beleži loše rezultate kada je reč o broju novoobolelih od kovida, otkazuju se neki događaji koji 

se inače dešavaju tokom jeseni. 

Danima je Beograd na vrhu mape gradova po broju obolelih od korone u Srbiji. 

Gradonačelnik i član Kriznog štaba Zoran Radojičić rekao je za RTS da je očekivano da Beograd ima 

najviše zaraženih, u četvrtak je bilo 728, u petak 796, a juče je bilo 980 pozitivnih. 

Ukazao je da podaci u regionu govore da veliki gradovi bukte danima, nedeljama. 

Kako ističe, u najvećim gradovima, gde su kontakti najbliži, teža je kooridinacija i kontrola u tim 

okolnostima. 

"Suština je da u ovakvim krzinim situcijama 10 odsto ljudi učestvuje u proaktivnom rešavanju problema, 

80 odsto sluša i ponaša se kako je potrebno i 10 odsto ljudi ne funkcioniše onako kako se od njih 

očekuje, to pravi probleme", objsnio je Radojičić. 



 
 

Hoćemo da utičemo na 10 odsto ljudi  

"Hoćemo na njih da utičemo, skretanjem pažnje, uvođenjem mera, kazni – pokušavamo da tih 10 odsto 

ljudi usmerimo u pravcu da se smanji verovatnoća širenje epidemije", rekao je gradonačelnik. 

Ovo su najveći brojevi za Beograd, povećan je broj pregleda u kovid ambulantama u Beogradu, pojačane 

su kontrole nadležnih inspekcija. 

"U četvrtak je bilo 1.570, u petak 1.800 i u subotu takođe, oko 40 odsto je pozitivnih koji se pregledaju u 

kovid ambulantama. Lekari i sestre su pod pritiskom", ističe Radojičić. 

Sve što radimo, radimo zbog zdravlja ljudi, ali i da očuvamo zdravstveni sistem, kaže on. 

Naše ponašanje može da snizi krivu  

Prema njegovim rečima, epidemija ima svoju dinamiku, naše ponašanje može da snizi krivu, da smanji 

plato, ali ono što nam se dešava je neminovno, ponašanjem možemo da utičemo da se smanje brojevi. 

Rekao je da su noćas 164 objekta kontrolisana, osam ekipa je bilo na terenu, kod "16 plus 4" su napisane 

kazne, jer su nađeni prekršaji. 

Ukazao je da su dva tržna centra takođe kontrolisana, a u prethodnoj nedelji devet tržnih centara u 168 

prodavnica i 55 ugostiteljskih objekata, 14 kazni je napisano. 

To su samo neki podaci koji govore da se bavimo time i čekamo promenu Zakona o zaštiti stanovništva 

od zaraznih bolesti. 

"Ja sam deo i Republičkog štaba, naš gradski krizni štab stalno zaseda, na taj način koordinišemo priču, 

sutra ćemo sigurno imati sastanak", rekao je član Kriznog štaba. 

Pratimo dešavanja na terenu i brojke  

"Verovatno ćemo mere morati da pojačavamo, suština je da pratimo dešavanja na terenu i brojke koje 

se tu pojavljuju", rekao je on. 

Epidmiolozi analiziraju podatke i u zavisnosti od toga propisuju mere – da li ćemo i kada imati skraćenje 

radnog vremena ugostiteljskih objekata, zavisi od njih, objašnjava Radojičić. 

Gradski prevoz je izazovna stvar u ovom trenutku, tražimo optimalni broj, molimo građane da koriste 

maske i svi zajedno moramo voditi računa, upozorava Radojičić. 

Žurke, slave i slavlja su mesta gde su najveći rizici, dodaje gradonačelnik. 

"Ako imate slavu sa 50 ljudi i jedan je zaražen koronom, ako ode na drugu slavu i sretne još 50 ljudi 

imaćemo 2.500 do 3.000 zaraženih ljudi za dva dana, to je eksponencijalno širenje zaraze. Zatvoreni 

prostor, puno ljudi, obavezne maske", zaključio je Radojičić. 



 
 

 

 

Jovanović: Bolnički kapaciteti se pune, nije prošlo vreme teških kliničkih slika 

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović kaže za RTS da je ove nedelje registrovano tri puta više 

novozaraženih nego prošle i da se bolnički kapaciteti pune. Ističe da nije prošlo vreme teških kliničkih 

slika kada je u pitanju kovid-19 i apelovala da budemo lični kontrolori u sprovođenju mera. 

Verica Jovanović je, gostujući u Dnevniku, navela da prema podacima koje kontinuirano dobijaju "ni 

protekla noć nije bila potpuno mirna i naši bolnički kapaciteti se pune". 

"Prema podacima samo uz Beograda, tokom noći je bilo više od 50 prijema. Tokom dana će do preseka 

biti još više", rekla je Jovanovićeva. 

Apelovala je na građane da primenjuju mere prevencije. 

"Upravo prekidom komunikacije sa zaraženom osobom i kontrolom komunikacije i primenom zaštitnih 

mera možemo zaustaviti širenje infekcije, a to je preduslov da naše bolnice ne budu pune i da na takav 

način možemo da dozvolimo i zdravstvenom sistemu i građanima da koriste zdravstvenu zaštitu koja je 

neophodna za lečenje drugih bolesti", dodala je Jovanovićeva. 

Podsetila je da je samo tokom jučerašnjeg dana registrovano više od 1.500 novih slučajeva zaraze, kao i 

da je tokom ove nedelje tri puta više zaraženih nego prošle sedmice. 

"Važno je prepoznati prve znake zaraze" 

Kada je reč o kliničkoj slici zaraženih, Jovanovićeva kaže da je ona različita.  



 
 

"Ima teških slučajeva i ako pogledamo da je 47 osoba na respiratorima to govori o teškoj kliničkoj slici. 

Nije prošlo vreme teških kliničkih slika kada je u pitanju kovid 19, a ima sve veći broj zaraženih koji mogu 

u jednom momentu dobiti teže simptome bolesti", dodala je Jovanovićeva. 

Naglasila je da je jako važno odmah registrovati povišenu temperaturu koja ukazuje na kovid, ali i voditi 

računa o bliskim kontaktima i ako se prepoznaju prvi znaci zaraze ostati u kući u izolaciji. 

Najveći broj zaraženih je u Beogradu, a na pitanje šta dovodi do povećanog zaražavanja u glavnom 

gradu, Jovanovićeva kaže da su najveće mogućnosti zaraze jer je najveća komunikacija u različitim 

sredinama. 

"Nepoštovanje mera je jedan od razloga, ali pre svega velika fluktuacija ljudi, kretanje ljudi i nekorišćenje 

mera na tim porodičnim slavljima, žurkama, porodičnim okupljanjima i noćnim izlascima", rekla je 

Jovanovićeva. 

"Budimo lični kontrolori u sprovođenju mera" 

Govoreći o tome da li će i koliko u borbi sa koronavirusom pomoći strože kontole i kazne, Jovanovićeva 

kaže da se svuda takve mere primenjuju kada više ne kože da se kontroliše infektivna bolest. 

"Mi ne idemo sa ciljem da se kaznene mere pre svega koriste kao ključne u kontroli infekcije, ali one su 

pokazale da ako ne možemo na drugi način i to je jedna od dobrih mera kontrole. Još jednom apelujemo 

– budimo lični kontrolori u sprovođenju mera, lična kontrola je ključ da sačuvamo svoje zdravlje i 

zdravlje svojih najbližih", poručila je Jovanovićeva. 

Kada je reč o epidemiološkoj situaciji u školama, gde je od početka školske godine do danas zaraženo 

313 đaka u 19 okruga, Jovanovićeva kaže da se sve preventivne mere sprovode i da je situacija pod 

kontrolom. 

"Mi imamo 313 potvrđenih slučajeva u školama, ali to nisu slučajevi koji su nastali u samoj školskoj 

sredini", rekla je Jovanovićeva i izrazila zahvalnost svim ućenicima i nastavnicima na poštovanju mera. 

"Trudićemo se da kao i svuda u svetu škole budu i dalje mesto okupljanja, socijalizacije i zdravlja za sve 

naše mlade", dodala je direktorka "Batuta". 

Na pitanje koliko je trenutno građana pod zdravstvenim nadzorom, Jovanovićeva kaže da se smanjuje 

broj ulazaka u zemlju. 

"Svi građani koji uđu nalaze su pod zdravstvenim nadzorom. Nadzor podrazumeva praćenje zdravih ljudi 

i traganje za njihovim simptomima. Sigurno se nalazi preko 2.000 ljudi, ali se taj podatak menja jer posle 

14 dana osoba izlazi iz nadzora", zaključila je Jovanovićeva. 



 
 

 

 

Epidemija u Srbiji na istom putu kao u Sloveniji i Hrvatskoj, ali se taj scenario može izbeći 

Šef katedre za imunologiju medicinskog fakulteta Dušan Popadić kaže za RTS da je Srbija, u pogledu 

povećanja broja zaraženih, na istom putu kao i Slovenija i Hrvatska, ali da se sa te putanje može skrenuti 

ako se građani budu striktno pridržavali mera. Iako su, prema njegovim rečima, te zemlje bliže 

kolektivnom imunitetu, smatra da nije pravi način da se on gradi tako stihijski, po cenu velikog broja 

zaraženih i preminulih. 

Imunolog Dušan Popadić rekao je u Beogradskoj hronici da i u Srbiji, kao u Sloveniji i Hrvatskoj, 

poslednjih nedelju dana brzo skače broj zaraženih, a povećava se i popunjenost bolničkih kapaciteta. 

Kada će korona biti "ružna uspomena" 

Upitan da li ima neku dobru vest i kada će sve da prođe, kaže da će 2022. godine biti mnogo lakše. 

"Mislim da ćemo onda imati dostupnu vakcinu i da će tada korona biti jedna ružna uspomena", zaključio 

je Popadić. 

Kaže da je to sličan scenario, ali da je u Srbiji pomeren za desetak dana unazad. "Mi smo na tom istom 

putu, samo kasnimo desetak dana", ukazao je Popadić. 

Potvrdio je da se sa te putanje može skrenuti ako se građani budu striktno pridržavali protivepidemijskih 

mera. 

Ipak, napomenuo je i da ti brojevi neće dostići razmere kao u Sloveniji i Hrvatskoj. 



 
 

"Kolektivni imunitet ne treba graditi po svaku cenu"  

Iako su, prema njegovim rečima, te zemlje bliže kolektivnom imunitetu, smatra da nije pravi način da se 

on gradi tako stihijski, po cenu velikog broja zaraženih i preminulih.  

Šef katedre za imunologiju navodi da je, kada se kolektivni imunitet stiče vakcinacijom, potrebno da 

bude imuno 95 odsto stanovništva. 

"Ako imate vakcinalni imunitet od 95 od 100 odsto, to je jednako kao da ste na nekom prostoru smanjili 

gustinu stanovništva za 95 procenata. Kada ljudi nisu u tako bliskom kontaktu, onda se infekcija ne 

prenosi tako lako", objašnjava Popadić. 

Što se tiče Švedske, koja je imala nekoliko puta veći broj umrlih nego susedne nordijske zemlje, smatra 

da ih žrtva jeste dovela bliže kolektivnom imunitetu, ali ne dovoljno blizu da bi ostatak stanovništva, koji 

je i dalje osetljiv, bio zaštićen. 

"Broj zaraženih mnogostruko veći nego što se može videti"  

Potvrdio je da je broj zaraženih mnogostruko veći nego što se može videti, i da se stvarno prisustvo 

virusa procenjuje na osnovu seroloških studija prevalencije antitela kod ukupnog stanovništva. 

"Ja sam od epidemiologa relativno skoro čuo da u Srbiji između 18 i 20 odsto stanovništva ima antitela 

na SARS-CoV-2. To bi značilo da je od 18 do 20 odsto bilo u nekom trenutku zaraženo dovoljnom 

količinom virusa da naprave antitela, ali najveći broj njih se nije nikada razboleo. Da li je da li je neko od 

njih mogao drugima da prenese bolest, verovatno jeste, jer i asimptomatski bolesnici šire infekciju", 

navodi Popadić. 

Upitan da li virus vremenom slabi, šef katedre za imunologiju ističe da nema dokaza da virus smanjuje 

svoju virulenciju, odnosno sposobnost da izazove bolest. 

Moguće je biti zaražen koronom i influencom istovremeno  

Što se tiče sezonskog gripa, navodi da je najveća opasnost da neko u isto vreme ima infekciju sa oba 

virusa. 

Trebalo bi, kako objašnjava, da jedan virus uništi drugi, što se vrlo često može videti u epruveti kada 

infekcija jednim virusom interferira sa infekcijom drugim. 

"Međutim, postoji mnogo razloga i mnogo objašnjenja zašto to ne mora da bude tako. Definitivno jedna 

ista osoba može u isto vreme da bude zaražena i influencom i koronom", navodi Popadić. 

Preporučuje da se vakcinišu oni koji su predviđeni za vakcinaciju i ukazuje da pravilno pridržavanje 

propisanih mera jednako štiti i od influence i od korone. 



 
 

 

 

U KBC Zvezdara na lečenju 81 kovid pacijent 

KBC Zvezdara od nedelje je ponovo u kovid sistemu i za 24 sata već su zbrinuli 81 kovid pacijenta sa 

srednje teškom i teškom kliničkom slikom. 

Direktor te zdravstvene ustanove dr Petar Svorcan kaže da je među njima deset bolesnika sa teškom 

kliničkom slikom, a da su dva pacijenta stavljena na respirator. 

- Mi smo spremni, imamo iskustva sa kovid pacijentima, jer ovo je treći put da smo kovid bolnica - rekao 

je Svorcan za TV Pink i dodao da su iz te zdravstvene ustanove za 48 sati raseljeni svi pacijenti koji boluju 

od nekih drugih bolesti. 

Jedan broj pacijenata je otpušten kući, dok su ostali razmešteni u Klinički centar Srbije i kliničko - 

bolničke centre Dragiša Mišović i Zemun. 

Svorcan je apelovao na građane da se čuvaju, da poštuju mere - nose maske, održavaju rastojanje, jer 

čuvajući sebe, čuvaju i druge. 

- S obzirom na to da nema vakcine i nema leka protiv kovida, preventiva je jedino što možemo da 

primenjujemo - zaključio je on. 



 
 

 

 

U crvenoj zoni KBC "Dragiša Mišović" VIŠE NEMA MESTA! Dr Lalošević: Kolega lekar nam je DRUGI PUT 

oboleo od korone 

Kovid kapaciteti KBC "Dragiša Mišović" popunjeni su 100 odsto, rekao je za Tanjug načelnik radiologije u 

toj ustanovi dr Đorđe Lalošević i dodao da se među pacijentima nalazi i njegov kolega, lekar radiolog, 

koji je po drugi put oboleo od bolesti koju izaziva korona virus. 

- Lekar sa radiologije, čija je klinička slika prvi put bila veoma teška, oporavljao se, nakon što je prvi put 

bio bolestan, više od dva i po meseca, sada ima blaže simptome, i danas je smešten na kliniku - kaže dr 

Lalošević. 

Dodaje da je u ovom trenutku zaraženo još sedam-osam lekara KBC "Dragiša Mišović". 

Među pacijentima i 11 dece i 6 majki 

- U kovid odeljenjima te bolnice hospitalizovano je, prema jutrošnjim podacima, 178 pacijenata, od kojih 

je jedanestoro dece i šest majki, ali je taj broj u ovom trenutku možda i veći - kaže dr Lalošević. 

U jedinici Intenzivnog lečenja su 32 pacijenta, a na mehaničkoj ventilaciji 21 pacijent. 

Dr Lalošević ističe da je pregled skenerom najpozdaniji pokazatelj postoji li zaraženost korona virusom ili 

ne. 

Obavezan skener 

- Svakom pacijentu koji uđe u bolnicu "Mišović" mora da se uradi pregled skenerom - kaže ovaj stručnjak 

i objašnjava da je taj pregled najbolje uraditi četiri-pet dana po dobijanju prvih simptoma. 



 
 

“- Svetska zdravstvena organizacija i velike studije koje su rađene u svetu slažu se da je u dijagnostici 

kovida najdominatniji skenerski nalaz. Više od 92 odsto je tačnost skenerskog nalaza, dok su PSR i brzi 

testovi daleko ispod toga, a čak se ni na rendgenu ne vide neke stvari -”  istakao je Lalošević. 

 

 

Kon: Beograđani, naredne dve nedelje ponašajte se kao da je zabrana kretanja 

Epidemiolog i član vladinog Kriznog štaba za suzbijanje epidemije koronavirusa Predrag Kon apelovao je 

na stanovnike Beograda da tokom ove i naredne nedelje izbegavaju gužve i skupove i da se ponašaju 

"kao da je uvedena mera zabrane kretanja od 19 do 5 časova". 

Kon je u objavi na Fejsbuku pod naslovom "Posebna molba za Beograđane" upozorio da će epidemija 

tokom ove i naredne nedelje biti u maksimumu ili piku trećeg talasa. 

"U ovom periodu izbegavajte sve gužve i skupove. Ponašajte se kao da je uvedena mera zabrane 

kretanja od 19 do 5 časova. Ako ipak morate da izlazite iz kuće... nosite zaštitnu masku uvek, a posebno 

u zatvorenom prostoru. Svako dobro!", naveo je epidemiolog. 



 
 

 

 

Đerlek ubeđen da bolnice neće ostati bez slobodnih mesta 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da ne treba paničiti zbog straha da bolnice 

neće imati dovoljno kapaciteta za prijem bolesnika. Dodao je da je ubeđen da neće doći do situacije da 

ne bude mesta u bolnicama. 

On je na TV Prva rekao da je Beograd i dalje žarište koronavirusa, ali da se zaraza polako širi na severni i 

centralni deo zemlje, dok se jug Srbije i okolina, kako je kazao, "jako dobro drže". 

Naveo je da je od šest kovid bolnica u Beogradu kapacitet 100 procentno popunjen na Klinici za tropske i 

infektivne bolesti i KBC Dragiša Mišović, dok je KBC na Bežanijskoj kosi popunjenost 90 procenata, a 

bolnica Karaburma popunjena je 40 posto. 

"Nešto više mesta imamo (u bolnicama) na Zvezdari i Zemunu jer smo ih otvorili pre par dana. U Novom 

Sadu ppopunjenost je 40 procenata, dok je u Kragujevcu 45 procenata", rekao je Đerlek. 

Prema njegovim rečima, vakcine kompanije "Fajzer" protiv kovid-19 trebalo bi da stignu do kraja godine 

u Srbiju, ali to neće biti velike količine. 

"Prvi će dobiti vakcinu zdravstveni radnici, rizične grupe, vojska. Vakcina će biti besplatna za sve 

građane", rekao je. 

Na pitanje kako to da je na početku epidemije bio manji broj zaraženih, a nije bilo dovoljno mesta u 

bolnicama, a da je sada veći broj zaraženih, a u bolnicama ima mesta, rekao je da se držimo svetskih 

standarda što se lečenja tiče. 

"Imamo samo srednje teške i teške pacijente u kovid bolnici", rekao je Đerlek i naveo da neće biti 

ponovnog uvođenja policijskog časa zbog velikog broja zaraženih. 



 
 

 

 

Uhapšeni lekar koji je u KCV primio mito branio se ćutanjem 

Specijalista ortopedije Kliničkog centra Vojvodina (KCV) Igor Elez, koji je uhapšen u petak pod sumnjom 

da je primio mito, u nedelju se na saslušanju u Višem javnom tužilaštvu u Novom Sadu branio ćutanjem. 

Ćutanjem se branio i osumnjičeni za posredovanje u primopredaji mita Ž. S. (60), javlja portal Nova.rs. 

Nakon saslušanja tužilaštvo je predložilo sudu da obojici odredi pritvor, o čemu se očekuje odluka sudije 

za prethodni postupak novosadskog Višeg suda. 

Elez se tereti da je od tri pacijenta uzeo ukupno 4.200 evra kako bi ih operisao mimo liste čekanja. 

Sumnja se da je za dve operacije uzeo po 1.500 evra, dok je za treću tražio i uzeo 1.200 evra, saopštio je 

prethodno MUP. 

U ovom slučaju policija je tužilaštvu podnela i krivične prijave u redovnom postupku protiv još tri osobe, 

od kojih je jedna policijski službenik, a koje se sumnjiče za davanje mita, odnosno posredovanje u 

davanju mita. 



 
 

 

 

U Požarevcu lekari "van stroja", sporne i stimulacije, uprava demantuje 

Prema zvaničnim podacima, broj zaraženih zdravstvenih radnika u Požarevcu je 35. Od toga sedam na 

bolničkom lečenju. Dok stižu sumnje da taj broj može biti veći i da bolnica u ovom gradu nije spremna za 

novi talas virusa, nadležni u ovoj ustanovi tvrde da problema nema. 

Da li je požarevačka bolnica spremna za novi talas korone? Pitanje na koje odgovor zavisi od toga koga 

pitate. Lekar Zoran Mirković kaže da je situacija teška te da je kulminirala onog trenutka kada je 

epidemija buknula na internom odeljenju opšte bolnice. 

"Iz razloga što nije dovoljno vođeno računa da se odvaja pravilno crvena i zelena zona i nije bila jasno 

definisana situacija oko toga da li smo mi kovid bolnica ili nismo", kaže za N1 predstavnik Sindikata 

lekara i farmaceuta Požarevac Zoran Mirković. 

Uprava bolnice, kaže, nije dorasla situaciji i ispustila je kontrolu u borbi sa koronavirusom. 

Direktor bolnice tvrdi da problema nema. 

"Mi smo po potrebi spremni za proširenje kapaciteta, do sad nije bilo nikakvih problema i bolnica u 

Požarevcu nikad nije izašla iz kovid sistema", kaže direktor opšte bolnice Danko Nikolić. 

Mirković kaže da nema dovoljno stručnih zdravstvenih radnika i da opšta bolnica u Požarevcu ima samo 

jednog infektologa. Nikolić kaže radnici su obučeni u prvoj i drugoj fazi korone. 



 
 

"Većina od njih je osposobljena za rad i ovaj broj je onaj koji nije neki, u ovom trenutku, zabrinjavajući. 

Mi smo u jednom trenutku imali 220 pacijenata. Ovo je sad više neko triput manje. Tako da možemo da 

odgovorimo svim ovim zahtevima", kaže Nikolić. 

"Dosta zdravstvenih radnika je van stroja i ne mogu da se nose u borbi protiv koronavirusa u ovom 

trenutku. To ne znači da zdravstveni radinici bolnice neće i ne žele da rade nego su bolesni i iscrpljeni i 

pod velikim pritiskom", ističe Mirković. 

Predmet sporenja su i stimulacije za rad u borbi protiv virusa. Mirković tvrdi da je ta raspodela bila 

neravnopravna a direktor da je dobio svako prema zasluzi. 

 

 

Panić: Ima 20 puta više zaraženih, lekarima nedostaje zaštitna oprema 

Predsednik Sindikata lekara i farmaceuta Srbije Rade Panić procenio je u Novom danu da trenutno u 

Srbiji ima "i 20 puta više zaraženih" od broja osoba koje se javljaju lekarima, kao i da je veliki problem i 

dalje nedostatak zaštitne opreme u kovid ambulantama. Istakao je jedan od glavnih problema kod nas to 

što se politika meša u struku. "Lekari bi trebalo da se pitaju o odlukama, a Vlada Srbije bi trebalo da ih 

sprovodi, a kod nas je obrnuta situacija", rekao je on. 

Podsetimo, zdravstveni radnici iz organizacije "Ujedinjeni protiv kovida" ukazali su da su ispunjeni svi 

uslovi za uvođenje vanredne situacije na teritoriji Srbije. 

"Kao i sve u Srbiji, to je teška tema koju je potrebno objasniti građanima Srbije i svima onima koji se 

nedovoljno bave ovom problematikom. Zakonski normativi su vrlo jasni, pitaju se Zavod za javno zdravlje 



 
 

i pita se Republička stručna komisija za zaštitu od zaraznih bolesti. Na njihov predlog, ministar bi trebalo 

da reaguje, a kasnije da se preko Vlade i sprovode te mere", objašnjava on i dodaje da iako bi trebalo da 

postoji, Republičke stručne komisije "zapravo nema". 

"Kada smo pitali zašto Krizni štab funkcioniše tako, a nema Republičke stručne komisije, čuli smo izjavu 

Darije Kisić Tepavčević da su zapravo svi članovi te Komisije članovi Kriznog štaba. Vlada je iskoristila 

situaciju da formira vanredno tela koja su zadužena za rešavanje neke situacije, i bitno je reći da su 

zaduženi za ono što je u domenu Vlade. Problem epidemije nije u domenu Vlade. U domenu je 

Ministarstva zdravlja i ministar zdravlja je taj koji donosi odluke", ističe Panić. 

Prema njegovim rečima, zakon jasno distancira politiku od struke. 

"Ono što se je desilo je to što se redovno dešava u Srbiji, da se vlast meša u posao koji nije njihov. Dakle, 

Vlada može da postupa prema onome što je ministar doneo kao odluku, na predlog stručnih tela. I to je 

ono zašto se borimo, da se sve vrati u zakonske okvire", ističe Panić. 

To bi, prema njegovom mišljenju, pomoglo lekarima koje se nalaze u Kriznom štabu da sa više integriteta 

odlučuju šta treba da se uradi. 

"Ovde bi moralo da se pita samo struka, a Vlada bi morala samo da sprovodi", podvlači Panić. 

On napominje da bi epidemiološke mere trebalo primenjivati u zavisnosti od toga kakva je situacija u 

pojedinačnim delovima zemlje. 

"Nema potrebe ako je u Vranju žarište, da se zatvara Subotica. Nelogično je potpuno", ističe Panić. 

On ukazuje da postoji problem sa relevantnim podacima, i procenjuje da je trenutno 20 puta više 

zaraženih od onoga što se zvanično predstavlja. 

"Profesor Tiodorović je rekao da očekuje da je deset puta više zaraženih od onoga što se javlja, a ja bih 

rekao da je i dvadeset puta više, jer je očigledno da se u Srbiji i dalje ne testira koliko treba. Vrlo je 

sporno i sa kakvim testovima radimo. I dalje nemamo sistematičnost u radu koja je u ovom trenutku 

najbitnija", naglašava Panić. 

On je ukazao na to da i dalje postoji problem sa zaštitnom opremom, i kaže da medicinsko osoblje u 

kovid ambulantama dobija tri maske nedeljno za korišćenje. 

"Neophodno bi trebalo da budu dve dnevno. Ne znamo ni stanje testova, ni ko se testira, ni kako se 

testira. Ne znamo šta imamo od zaštitne opreme na stanju i da li imamo mogućnost da je nabavimo, kao 

i kakvi su nam bolnički kapaciteti", kaže Panić. 

"Ako je neophodno da radi privreda, kafići u tom broju ne treba da rade" 

On je kritikovao otvaranje tržnog centra "Galerija" i ocenio da je to "nedopustivo", zbog rizika kojem su 

se izložili prisutni. 



 
 

Panić je upozorio da je za korišćenje respiratora neophodno veliko stručno znanje, i upozorio da je 

trenutno kratka obuka za one koji uče kako se oni koriste. 

Založio se za strože mere i ograničavanje rada kafića i ostalih ugostiteljskih objekata. 

"Ako je neophodno da radi privreda, kafići i sve ostalo u tom broju ne treba da rade, a ukoliko rade, da 

se striktno sprovode mere distance i higijene", napominje on. 

Upozorava da ukoliko se trend povećavanja broja zaraženih nastavi, veoma brzo će doći do popunjenja 

bolničkih kapaciteta, kao i da je već sada ogroman broj zaraženih zdravstvenih radnika. 

Panić je istakao da je zbog velikog broj zaraženih osoba u Srbiji, neophodno pooštriti kontrolu na ulazu u 

zemlju. 

"Ovo je stvarna opasnost, nije igra, i trebalo bi ozbiljno da shvatimo ovu situaciju", zaključio je on. 

 

 

Mahmutović: Letos bilo preko 20.000 zaraženih u Novom Pazaru 

Prema podacima Opšte bolnice Novi Pazar, u ovom gradu u periodu tokom juna i jula bilo je više od 

20.000 zaraženih. Ovaj, do sada neizrečeni podatak, saopštio je dr Meho Mahmutović, v.d. direktor 

bolnice na sednici gradske skupštine, čiji je odbornik. 

Na sednici Skupštine Novog Pazara, koja je trajala više od 30 sati, pored imenovanja novih direktora u 

institucijama, govorilo se i posledicama koronavirusa, koje su zahvatile ovaj grad tokom juna i jula 



 
 

meseca, kada je prema zvaničnim podacima život izgubilo više od 150 građana Novog Pazara, piše 

Nova.rs. 

Dr Meho Mahmutović, direktor Opšte bolnice u ovom gradu, tom prilikom je izneo novi podatak - da je u 

ovom gradu u periodu od dva meseca bilo više od 20.000 zaraženih. 

"Isti grad, ista bolest, isti doktori u prvom piku u Novom Pazaru imali smo ukupno 220 pacijenta, 76 

hospitalizovanih i 126 onih koji su bili u privremenoj bolnici koji nisu imali simptome i jako smo dobro 

prošli. Drugi pik isti grad, ista bolesti, isti doktori i po našim procjenama između 10 i 20 hiljada bolesnih, 

od toga 1.800 hospitalizovanih i 134 koji su lečeni u kliničkim centrima u Kragujevcu i Beogradu", rekao 

je Mahmutović. 

On je potom ponovo optužio građane ovog grada da su odgovorni za toliki broj zaraženih, kao i 

preminulih u periodu jun/jul, kada je drugi pik koronavirusa zahvatio centar sandžačke regije. 

"Šta se desilo u drugom piku? Nema vanrednog stanja, ostalo je na pojedicima da li će da poštuju mere, 

a mi smo imali stuaciju da se veliki broj stanovnika i političikih organizcija podsmeva koroni, da ona ne 

postoji, a za nas lekare tvrdili su da širimo paniku. E, ti što su pravili cirkus sa koronom, kad su videli šta 

je korona onda su počeli drugu priču", naglasio je Mahmutović.  

Širenje zaraze   

On je naveo kako je došlo do širenja zaraze. 

"Mi smo imali pune kafiće, svadbe, veselja. Jedna osoba na većem skupu može da zarazi 30 osoba, a tih 

30 će dalje da zarazi 900 osoba, a ti tih 900 osoba će da zarazi svaki po 30 novih. E, to se nama desilo. Svi 

koji su bili bolesni su bili i pregledani. Mi pričamo vi nas napadate da širimo paniku", naglasio je 

Mahmutović u svom obraćanju. 

Dr Admir Muratović, odbornik Zukorlićeve stranke pravde i pomirenja, takođe je govorio o ovoj temi i 

direktoru OB Novi Pazar dr Mehu Mahmutoviću. On je u svom obraćanju sa skupštinske govornice rekao 

da se isključivo zbog tužbe koju je Mahmutović pokrenuo protiv lekara OB Novi Pazar neće koristiti 

odborničkim imnutitetom za tvrdnje koje je izneo, a rekao je da je Mahmutović organizovao cepanje 

umrlica i optužio direktora bilnice da je bio spreman da uradi sve kako bi sa sebe skinuo odgovornost. 

"Pred dolazak onih od koga vas je bilo najviše strah (ministra Lončara i premijerke Brnabić) čak ste i 

umrlice skdali, ja tvrdim da na osnovu događaja iz 2010. i ponašanja prema narodu na Hadžetu, da ste u 

ovom slučaju imali gasnekomore spaljivali biste leševe samo da sakrijete istinu i vašu odgovornost", 

rekao je Muratović. 

Muratović je komentarisao izlaganje direktora i ljudi iz stranke i koalicije kojoj Mahmutović pripada 

rekavši da tim izlaganjima nisu uspeli da ubede decu onih čiji su roditelji izgubili živote u bitci sa 

koronavirusom. 



 
 

"Verujte, bilo je sasvim dovoljno, u ovom trenutku sasvim prihvatljivo, da oni koji su obavljali i obavljaju 

najvažnije funkcije da samo kažu da nisu imali dovoljno informacija o opasnosti o celoj situaciji i da iz 

objektivnih razloga nisu spremno dočekali izazov koji se stavio ispred njih", navodi Muratović. 

On istiće da nije iznenađen govorima, niti njihovim dužinama, niti sadržajem da se ne neki način neko 

poigrava sa surovom istinom, bilo da je to 156 ili 300 porodica koji su ostali bez svojih najmilijih, a "da mi 

nismo uspeli na adekvatan način da im pružimo pomoć kada im je to bilo najpotrebnije". 

"Ja verujem da i vi verujete da sa ovom večerašnjom argumentacijom niste ubedili ni decu umrlih Kačara 

ni porodicu Pljakić, ni porodicu Šemsović, niti brojne druge porodice. To što ćemo mi nešto ovde pričati, 

njima to ne znači ništa", rekao je odbrnik Zukorlićeve SPP u skupštini grada Novog Pazara. 

 

Izmene zakona: Komunalni inspektori i milicajci će kontrolisati da li građani nose maske 

Komunalni inspektori i komunalni milicajci moći će da kontrolišu da li građani nose maske i održavaju 

rastojanje u zatvorenim prostorima i na otvorenom. 

Predviđeno je izmenama Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti. 

Kako je objavila Radio-televizija Srbije, izmene zakona su već urađene i u četvrtak će se naći pred 

Vladom, a 10. novembra i pred poslanicima Skupštine Srbije. 

Članica radne grupe za izmenu zakona Tamara Stojčević za RTS je rekla da zakon predviđa i mogućnost 

prekršajnog naloga, odnosno mandatne kazne, pa će komunalni i sanitarni inspektor moći da izrekne 

kaznu na licu mesta. 



 
 

Ona je napomenula da se visina kazni za nepoštovanje mera ne menja i da one iznose od nekoliko hiljada 

dinara do pola miliona dinara. 

Sada je situacija takva da je nošenje ili nenošenje maske, održavanje distance, kao i to kako rade 

ugostiteljski objekti, samo u nadležnosti sanitarnih inspektora a njih u Srbiji ima samo 140. 

Pomoćnik ministra zdravlja za inspekcijske poslove Goran Stamenković rekao je za RTS da su sanitarni 

inspektori dužni da podnesu zahtev za pokretanje prekršajnog postupka nadležnom sudiji za pravna lica, 

preduzetnike, ali i za građane koji ne poštuju propisane mere. 

"U prethodna četiri dana izvršeno je 2.237 nadzora, podneta su 74 zahteva za pokretnje prekršajnih 

postupaka", rekao je naveo Stamenković i dodao da gotovo nijedan zahtev nije podnet protiv građana 

koji ne nose masku ili ne drže distancu. 

 

"Kreativnim igrama do zdravih navika" 

Tim Razvojnog savetovališta Doma zdravlja “Novi Sad” u saradnji sa Gradskom upravom za zdravstvo, počinje 

realizaciju projekta "Kreativnim igrama do zdravih navika".  

U aktuelnom periodu  u kom se trenutno nalazimo, dok svaki dan donosi nove izazove za najmlađe članove našeg 

društva i njihove roditelje, odlučili smo se da na zabavan i edukativan način pružimo podršku deci i njihovim 

roditeljima osmišljavanjem kreativnih igara i zabavnih aktivnosti na youtube kanalu i facebook stranici Razvojnog 

savetovališta. Ove zanimljive igre i aktivnosti su osmišljene tako da mogu da se realizuju u kućnim uslovima. 

Cilj projekta je pružanje informacija roditeljima o načinima na koji mogu približiti deci znanja o potencijalno 

opasnim virusima, kao i načinima na koji se prenose, i kako se najbolje zaštititi od virusa. 

Ciljnu grupu u ovom projektu predstavljaju deca uzrasta od 4 do 6 godina, kao i njihovi roditelji. 

Postoji razlog zbog kog smo se odlučili da upravo kroz igru deci pružimo nove informacije o zdravim navikama. 

Za decu igra nije samo zabavna aktivnost. Igra ima ključnu ulogu u usvajanju novih znanja i veština potrebnih za 

kasnije snalaženje u različitim životnim situacijama.  

Kroz igru deca najbolje usvajaju nova znanja, i na taj način najbolje razvijaju svoju kreativnost. 

Veoma je važno da istaknemo da pored usvajanja znanja o virusima i načinima na koji se prenose, kao i kako se 

zaštiti od njih, vodili smo računa da sve aktivnosti koje ćemo prikazati budu tako osmišljene da utiču na razvoj fine 

motorike šake i prstiju, da pomažu deci da razvijaju svoju pažnju dok rade, da lakše prihvate instrukcije od roditelja, 

da bogate rečnik novim nepoznatim rečima koje do sad nisu upotrebljavali, da se služe maštom I, na kraju, ovo je 

interesantan način da roditelji provedu kvalitetno vreme sa svojom decom. 


